
 

 

 

Folketingets Epidemiudvalg har den 24. maj 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 214 

(Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Martin Geertsen (V). 

 

Spørgsmål nr. 214:  

”Vil ministeren redegøre for, hvorfor Statens Serum Institut har fravalgt at benytte 

spildevandet til at screene for nye coronavarianter, som der blev iværksat da omi-

kronvarianten blev udbredt i Danmark?” 

 

Svar: 

Til brug for min besvarelse har mit ministerium indhentet nedenstående bidrag fra 

Statens Serum Institut, som jeg henholder mig til: 

 

”Som en del af spildevandsovervågningen undersøges spildevandsprøver rutinemæs-

sigt og løbende for, hvilken sammensætning af allerede kendte virusvarianter det in-

deholder. Dette gøres aktuelt ved at sekventere ca. 50 de af positive spildevandsprø-

ver ugentligt. Spildevandsovervågning er derimod ikke hensigtsmæssig til at identifi-

cere nye og hidtil ukendte SARS-CoV-2-varianter eller undervarianter. Grundet sam-

mensætningen af spildevand er det vanskeligere at undersøge spildevand end per-

sonprøver for bl.a. nye varianter. Det skyldes bl.a., at der er tale om en blanding af 

mange forskellige varianter i vandet, og det er ikke muligt at få et resultat af variant-

analyse for alle undersøgte spildevandsprøver.” 
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